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VERSLAG van de vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op donderdag 17 november 2022  
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

                                  mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid 
de heer R.J. ’t Jong, secretaris  

 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 
 
mevrouw R.G.E. (Reny) Wietsma-Biesbroek (portefeuillehouder Wmo 
Teylingen) 

   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
Voorzitter heet iedereen van harte welkom. 
De komende weken staat Maatschapelijke opvang op de agenda van de raden. In het rapport wordt 
over bestaanszekerheid gesproken. De vraag aan de ISD is of een andere manier van omgaan met 
de kostendelersnorm een optie is. De ISD is aangehaakt bij het overleg over Beschermd wonen en 
Maatschappelijke opvang en heeft regelmatig overleg met de projectleider. Secretaris gaat de vraag 
over de kostendelersnorm na en komt daarop terug. Afstemming en helderheid waar taken liggen is 
belangrijk. Voor het algemeen bestuur van 12 december 2022 volgt de opdracht die de ISD van 
gemeenten krijgt voor de nieuwe taken Beschermd wonen en Maatschappleijke opvang.  
Er zijn verder geen mededelingen. 
Aan de agenda zijn toegevoegd: 

 Artikel 12/13 Tegemoetkoming meerkosten personen met een beperking of chronische 
problemen. Deze volgt na behandeling Pgb tarieven. (agendapunt 8) 

 Terugkoppeling gesprek zorgaanbieders HbH (bij agendapunt 12) 

 Casus bezwaar (bij agendapunt 12)  
De agenda is met deze toevoegingen vastgesteld.  
 
2. a Verslag dagelijks bestuur van 5 oktober 2022 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag ongewijzigd vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van: 

Bladzijde 2 (agendapunt 2.a): Naar aanleiding van de onderuitnutting Pgb’s is afgesproken om een 
afspraak in te plannen met de ISD, Provalu en de nieuwe directeur van Voor ieder 1. Wens (van éen 
van de bestuursleden) is om te kijken of we per gemeente de 25 meest kwetsbare burgers in beeld 
kunnen brengen/bespreken. De nieuwe directeur van Voor iedere 1 komt pas 1 februari 2023. 
Daarnaast is de vraag waar de kwaliteitscheck/route Voor ieder 1 en de regie daarvan thuishoort. 
Bestuurders bespreken dit nog in het BOSD.  
         
3. Lijst van toezeggingen 
De lijst van toezeggingen is besproken en geactualiseerd. 
Toezegging 2022-13 (overleg Cliëntenraad en DB); staat gepland en kan van de lijst af.  
  
4. Ingekomen stukken en overzicht besluiten beleidsstukken 2021 en 2022 

 
4.a Ingekomen en uitgaande stukken 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.  
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b. Overzicht beleidsstukken 
De vraag is gesteld of de ISD een beleidsplanning heeft voor de eerste helft van 2023. De ISD heeft 
een beleidskalender en deelt die ook met de beleidsambtenaren. Binnenkort volgt de actuele 
beleidskalender voor 2023 en die komt dan ook op de agenda van het dagelijks bestuur.  
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.    
De raadsbesluiten over de afstemmingsverordening heeft de ISD ontvangen. De begrotingswijziging 
2022-II is in Noordwijk al in de commissie geweest en staat bij de overige gemeenten gepland. In 
Noordwijk is het voorstel voor de saneringskredieten als hamerstuk naar de raad gegaan.  
 
5. Openbare vergadering algemeen bestuur van 12 december  2022 
Het dagelijks bestuur heeft met de toevoeging van de opdracht Beschermd wonen en 
Maatschappelijke opvang de agenda vastgesteld. 
 
6. Startdocument medische advisering 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken en heeft gevraagd of er nog risico’s zijn. Secretaris 
geeft aan dat het voorstel juridisch klopt en dat het huidige contract afloopt en de ISD geen gebruik 
maakt van een verlenging. Buiten een tekstuele aanpassing gaat het dagelijks bestuur akkoord met 
het voorstel.  
 
7. Regiotaxi 2023 
Vanaf 1 januari 2023 heeft Holland Rijnland een nieuw contract voor de Regiotaxi afgesloten en wijzigt 
een aantal zaken. De vraag is gesteld waarom in het voorstel gekozen is voor 1750 kilometers en niet 
voor 2000 kilometers. De ISD hanteert al jaren 1750 kilometers en het aantal klanten dat om extra 
kilometers vraagt is beperkt. Ophogen naar 2000 kilometers kan, maar betekent ook dat iedereen die 
kan gebruiken en de kosten toenemen. Het dagelijks bestuur gaat akkoord met het voorstel en dat 
betekent dat de ISD gemeenten, in de lijn van voorgaande jaren, een hogere eigen bijdrage vragen 
voor de Regiotaxi dan de overige gemeenten van Holland Rijnland.  
  
8. Pgb tarieven 2023 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken. De indexatie van de tarieven is op basis van de 
contracten een verplichting en geen kanbepaling. Bij de HbH is de genoemde indexering van 10% van 
toepassing bij de lagere salarisschalen en niet voor de hogere. Mogelijk volgt er volgend jaar weer 
een nieuwe CAO waardoor de kosten verder stijgen. De ISD heeft bij de gemeenten de vraag 
neergelegd of gemeenten van het Rijk extra geld voor de indexering van de zorguitgaven ontvangen. 
Het Rijk kan niet verwachten dat gemeenten maar alles zelf compenseren.  
De ISD heeft van de gemeenten op korte termijn de tarieven Pgb Jeugd nodig, omdat de ISD deze 
tarieven begin december 2022 bij het CAK moet aanleveren.  
Het dagelijks bestuur vindt de kostenstijging lastig, maar heeft geen keuze en gaat akkoord met het 
voorstel.  Daarnaast informeert het dagelijks bestuur bij hun financieel ambtenaren of er een 
compensatie van het Rijk komt en of de Pgb tarieven bekend zijn/snel aangeleverd kunen worden bij 
de ISD.  
Op 2 december 2022 is er een VNG bestuurdersdag. De ervaring is dat grote gemeenten voldoende 
budget hebben/krijgen en de kleine gemeenten niet. De vraag is dan ook wat doet de VNG nu voor de 
kleine gemeenten en hoe kunnen we zaken onder de aandacht brengen. Het dagelijks bestuur 
bespreekt dit verder in het BOSD. 
Naast de tarieven Pgb 2023 gaat het dagelijks bestuur akkoord met het voorstel om een Pgb voor 
hulpmiddelen anders te berekenen.  
 
8.b Tegemoetkoming meerkosten personen met een beperking of chronische problemen 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken. Het gaat hier om een kan-bepaling en geen 
verplichte indexering. De financiële consequenties zijn lastig in te schatten en in de praktijk gaat het 
niet om grote aantallen. Na discussie heeft het dagelijks bestuur besloten om net als voorgaande 
jaren de indexatie toe te passen en geen inkomenspolitiek te voeren door hiermee niet akkoord te 
gaan. Niet iedereen met een beperking kan een goede baan krijgen. Bij de uitwerking van de 
discussie Zorguitgaven is het altijd een optie om over een eventuele eigen bijdrage afspraken te 
maken.  
De vraag is gesteld of voor een kind met een beperking en die zelfstandig via het OV reist een 
jaarabonnement voor de trein vergoed kan worden. Dat kan niet via de ISD, omdat leerlingenvervoer 
de voorliggende voorziening is.  
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9. Evaluatie project Meedoen 
Het dagelijks bestuur heeft de vraag gesteld of project Meedoen in de begroting 2023 staat 
opgenomen. Dat is niet het geval, maar het is wel een optie om te besluiten/voor te stellen dat het 
resterende budget 2022 wordt meegenomen naar 2023. Hillegom heeft destijds besloten om alleen 
mee te doen aan het innovatiebudget. Naast de evaluatie staat in het voorstel meteen hoe verder met 
project Meedoen. De voorkeur van het dagelijks bestuur gaat ernaar uit om eerst de evaluatie te 
bespreken en pas later wat zijn de mogelijkheden/hoe verder met project Meedoen. Daarnaast 
bespreekt HLT intern nog het project Lekker Fit van Noordwijk. Het dagelijks bestuur heeft besloten 
om nu het voorstel inhoudelijk niet te behandelen en in een volgend overleg alleen de evaluatie. 
Daarnaast is de vraag gesteld of het huidige project en de inzet van Welzijn verlengd kan worden. 
Secretaris gaat dit na en zorgt dat de notitie wordt aangepast. 
 
10. Vergaderrooster 2023 
Het dagelijks bestuur gaat akkoord met het vergaderrooster 2023. De data zijn afgestemd met de 
secretariaten en staan gepland.  
  
11. Stand van zaken energietoeslag 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van de actuele stand van zaken. Het aantal anvragen is 
fors gestegen en dagelijks ontvangt de ISD nieuwe aanvragen. Op basis van deze aantallen is er nog 
voldoende budget. Niet iedereen die, volgens de berekening  van het CBS in de inkomensdoelgroep 
valt, komt uiteindelijk in aanmerking voor de energietoeslag. Het aantal aanvragen voor het 
maatwerkbudget is nog minimaal.  
Het dagelijks bestuur gaat akkoord om extra aandacht aan het maatwerkbudget te besteden. 
De ISD krijgt meer vragen bij het Budgetinformatiepunt voor informatie en advies. De ISD heeft als 
suggestie om meer te investeren in informatie en advies. Dat kan door bijvoorbeeld bijeenkomsten te 
organiseren waar deelnemers tips en trics krijgen. Investeren in gedrag en bewustwording is net zo 
belangrijk, zo niet belangrijker dan alleen een toeslag toekennen of deze verhogen. 
Redenen dat aanvragen niet zijn toegekend heeft te maken met aanvragen van studenten of dat de 
gevraagde informatie niet gegeven wordt. De groep “afwijzingen” kan interessant zijn voor het 
maatwerkbudget. De ISD verwacht dat er mogelijk eind van het jaar nog meer aanvragen komen als 
de eindafrekening van de energielasten bij iedereen bekend is. Bij de aanvragen voor het 
maatwerkbudget is nog geen beleidslijn te vinden. Het huidige beleid loopt tot 1 januari 2023. Het Rijk 
heeft aangegeven dat ook in 2023 de energietoeslag mogelijk is en de budgetten zijn dan weer 
gebaseerd op doelgroep 120%. Het dagelijks bestuur moet voor de uitvoering 2023 nog een aantal 
keuzes maken. Afgesproken is dat de ISD voor het dagelijks bestuur van 15 december 2022 met een 
voorstel komt. Mogelijk is begin januari 2023 een extra overleg van het dagelijks bestuur nodig, waarin 
dit voorstel en mogelijk ook andere voorstellen nog behandeld moeten worden. 
Het dagelijks bestuur realiseert zich dat er ook inwoners zijn die tussen wal en schip vallen en zelf ook 
geen financiële buffer meer hebben. Het dagelijks bestuur vindt het goed dat de ISD bij de 
beoordeling van aanvragen voor het maatwerkbudget ook kijkt naar de inkomsten en uitgaven en niet 
alleen naar de kosten energietoeslag.  
Teylingen heeft zelf ook een Noodfonds en een optie kan zijn om later nog de doelgroep te verhogen. 
Ook in Hillegom is extra financiele ruimte beschikbaar om inwoners te ondersteunen. Omdat iedere 
gemeente wel een extra fonds/voornemens heeft is afgesproken om deze mogelijkheden/acties vanuit 
de gemeenten met elkaar te delen. In Lisse is een motie ingetrokken, omdat er al een 
maatwerkbudget is. Het is belangrijk om inwoners goed door te verwijzen en te ondersteunen voor wat 
nodig is/naar de mogelijkheden die er zijn.  
Het dagelijks bestuur kiest ervoor om ruimhartiger met het maatwerkbudget om te gaan dan eerst de 
insteek was. De ISD blijft het maatwerkbudget wel goed monitoren. Voor het dagelijks is het belangrijk 
om inzicht te krijgen in de doelgroep die aanspraak maakt op het maatwerkbudget.  
De ISD komt in december 2022 (of begin januari 2023 )met een voorstel voor de energietoeslag 2023.  
 
12. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 

 
Terugkoppeling gesprek zorgaanbieder HbH 
Voorzitter heeft op 11 november 2022 met twee zorgaanbieders HbH op hun verzoek een gesprek 
gehad. Van dat overleg heeft voorzitter een terugkoppeling gegeven. Daarnaast heeft secretaris ook 
een terugkoppeling gegeven van de Fysieke overlegtafel HbH. Ervaring is dat klanten vaak veel 
eisen/wensen hebben voor de hulp (bv geen man) en de dag/tijdstip waarop de hulp komt. 
Afgesproken is dat de zorgaanbieders input geven en dat de ISD op basis daarvan een flyer maakt. 
Dit met als doel om klanten vooraf te informeren en te zorgen dat ze zelf ook flexibel moeten zijn. 
Tijdens de Fysieke overlegtafel is naast pxq ook over percelen gesproken.  
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De uitdaging is hoe houden we de zorg in de toekomst en is een andere manier van hulpverlening 
noodzakelijk? Tijdens de Fysieke overlegtafel is een aantal goede afspraken gemaakt.  
De ISD neemt de input van de zorgaanbieders, welzijnsorganisaties, sessies met de raden en 
adviesraden mee met de uitwerking van de discussie Zorguitgaven. Voorstel wordt eerst in het 
dagelijks bestuur besproken en gaat daarna pas naar de raden toe. Mogelijk is een extra overleg van 
het dagelijks bestuur nodig.  
  
Rondvraag 
Het mandaat voor besluiten op bezwaar ligt bij secretaris/directeur ISD, tenzij een bezwaar en het 
advies van de commissie politiek gevoelig is. Het dagelijks bestuur heeft een bezwaarzaak die politiek 
gevoelig ligt uitgebreid besproken. Secretaris heeft een toelichting gegeven met daarbij de voor- en 
nadelen om afwijkend te besluiten. Na discussie is het dagelijks bestuur van mening dat het bezwaar 
terecht ongegrond is, maar staat het besluit over de consequenties daarvan nog open. De meningen 
zijn daarover ook verdeeld. De betrokken wethouder denkt, gehoord de reacties van de overige 
bestuursleden, daar nog over na en komt binnenkort met een reactie. (noot notulist: het dagelijks 
bestuur is later per e-mail akkoord gegaan om het bezwaar alsnog gegrond te verklaren in plaats van 
ongegrond).  
  
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 15 december 2022 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ‘t Jong 


